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Ordnance Survey uczestni-
czy w licznych inicjatywach, 
m.in. w projekcie Atlantis ma-
jącym na celu integrację baz 
geograficznych, co związa-
ne jest z przeciwdziałaniem 
zagrożeniu powodziowemu 
oraz w programie vISTA, 
którego zadaniem jest opraco-
wanie technologii wizualiza-
cji i pomiarów 3D urządzeń 
podziemnych (bierze w nim 
udział 21 brytyjskich organi-
zacji i firm).

...I tak dalej, i tak dalej 
przez 70 kolorowych stron.

J ak co roku Główny urząd 
Geodezji i Kartografii nie 
opublikował żadnego ra-

portu ze swej działalności. 
Od dwóch lat ze świecą szu-
kać informacji o budżecie 
tej instytucji, planowanych 
i zrealizowanych wydatkach, 
grafiku przetargów, kwotach 
na nie przeznaczonych, stra-
tegicznych zamierzeniach 
(jeśli nie liczyć podawanych 
za centralną prasą megapro-
jektów, głównie zresztą in-
formatycznych). Niestety, 
powiatowe zastępy wysłane 
z południa i północy kraju 
do GuGiK poruszają się jak 
dzieci we mgle. Jeśli dołożyć 
do tego fakt, że chyba po raz 
pierwszy w historii kasa tej 
instytucji świeci takimi pust-
kami, że są kłopoty z wypłatą 
wynagrodzeń dla zatrudnio-
nych w niej urzędników, to 
chyba najwyższy czas ude-
rzyć na alarm. 

Odpowiedzialne za ten 
urząd trzy kolejne minister-
stwa przez ponad półtora ro-
ku nie przedstawiły żadnego 
geodezyjnego rozporządze-
nia. Nie wprowadziły ani 
jednego standardu technicz-
nego. Nie przedstawiły nawet 
namiastki nowego prawa geo-
dezyjnego. Nie potrafiły też 
znaleźć szefa resortowego 
instytutu. 

Ambicjonalne rozgryw-
ki paru odwiecznych geode-
zyjnych reformatorów i nie-
kompetencja ministerialnych 
urzędników wpędzają nas 
w coraz większe tarapaty. n

Wsiedzibie Narodowego 
Uniwersytetu Lotnicze-

go w kijowie (25-27 czerwca) 
odbyła się pierwsza konfe-
rencja naukowa pod hasłem 
„Nauki o ziemi i przestrzeni 
kosmicznej oraz ich znaczenie 
dla społeczeństwa”. Organi-
zatorami jej byli: ministerstwo 
Nauki i Edukacji, Narodowa 
agencja kosmiczna oraz Na-
rodowa akademia Nauk Ukra-
iny. konferencja została wpisa-
na w ramy obchodów w tym 
kraju 50-lecia umieszczenia na 
orbicie pierwszego sztuczne-
go satelity ziemi, międzynaro-
dowego roku Heliofizyczne-
go oraz międzynarodowego 
roku planety ziemi. Ogółem 
w obradach wzięło udział 
ponad 200 uczestników za-
równo z Ukrainy, jak i innych 
państw. 

referat wprowadzający na 
temat międzynarodowego 

roku Heliofizycznego wygłosił 
członek Narodowej akademii 
Nauk prof. I. S. Jackiw. Tema-
tyka pozostałych wystąpień 
wiązała się z wynikami badań 
procesów zachodzących na 
powierzchni ziemi, w atmosfe-
rze ziemskiej oraz w przestrze-
ni kosmicznej, a także progra-
mu GEOSS. Sesje tematyczne 
w kolejnych dniach dotyczyły: 
fizyki Słońca, fizyki przestrze-
ni wokółziemskiej, fizyki skoru-
py ziemskiej, fizyki oceanów 
i atmosfery oraz teledetekcji. 
podczas cieszącej się najwięk-
szą frekwencją sesji telede-
tekcji przedstawiono wyniki 
badań prowadzonych w róż-

nych ośrodkach na Ukrainie, 
m.in. w Centrum Badań kos-
micznych Narodowej akade-
mii Nauk. Na konferencji nie 
zabrakło również referatów 
z polski. prof. marek Banasz-
kiewicz omówił wyniki badań 
przestrzeni kosmicznej prowa-
dzone w CBk paN, natomiast 
autor niniejszej notatki – głów-
ne osiągnięcia związane 
z wykorzystaniem teledetekcji 
dla potrzeb gospodarki krajo-

kONFErENCJa W kIJOWIE
wej. poza tym swoje wystąpie-
nia mieli: dr H. rothakel z CBk 
paN, dr andrzej krankowski 
z UWm oraz dr Bogdan za-
gajewski z Uniwersytetu War-
szawskiego. Niejednokrotnie 
wywiązywała się ożywiona, 
często nawet polemiczna, dys-
kusja. Uczestnicy imprezy po-
zytywnie ocenili jej interdyscy-
plinarny charakter.
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